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Så ble det sommer og badeliv. Vårt bilde er fra Saligberget i ommel
vik. I tidligere år var det Frelsesarmeen som holdt sine friluftsmoterpå
dette berget, og derav fikk det sitt navn som det har beholdt siden.
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Fri sp~1 ~
Hjertelig takk
for all deltakelse ved min manns begra
velse, og for kr. 4.525,- til hjertefondet
i RiT.

Astrid Myrenget
Hjertelig takk
til slekt, naboer og venner for all opp
merksomhet og deltakelse ved min
kjære hustru Mary Victoria Erikssons
bortgang. Takk også for mottatt kr.
6.325,- til kreftsaken.

Ando
Styrer
vil på vegne av Malvik Sykehjem få
rette en hjertelig takk til pårørende for
den store gaven sykehjemmet har mot
tatt i forbindelse med Adolf Thors
haugs begravelse.

Styrer

Takk
for oppmerksomheten i anledning
konfirmasjonen.

Roger, Eii~ og Bjarne Foss

Elektrisk gressklipper
Flymo, meget rimelig til salgs, og en
bred divan gis bort. Tlf. 97 00 98.

Pent brukt
C.B.S. TV-spill selges med 5 spill for
kr. 500,-. Tif. 97 99 57.

Selges
Strømaggregat. Merke Aurogen 2500
RBS. Tif. 97 06 98.

Dagmammalpraktikant
Vi ønsker en ansvarsbevisst og trivelig
dagmamma til Ingunn 1 ‘h år, som kan
komme hjem til oss på Vikhamaråsen.
Ring Turid, tif. 97 73 15.

Dagmamma søkes
Vi søker dagmamma for jente på 7 år
og gutt 9 mnd. fra 1. september. Må
kunne komme hjem til oss.

Tif. 97 03 02.

Hei
Jeg trenger noen å være hos til barne
hagen åpnes i Hommelvik.
Per Kristian, tlf. 97 14 15.

Sokkelleilighet
2 leil. på ca. 50 m2 ledig ca. 18km. nord
for Trondheim. Leie kr. 2.500,- og
3.000,-. Egen inngang, kjøkken, bad,
stue og soverom.

Henv. tlf. 07-98 12 10.

Er det noen
som har en fin gammel bameseng,
helst ikke sprinkel, stående som dere
ønsker å bli kvitt?

Bente H. Melvold, tlf. 97 09 86.

STATENS VEGVESEN
SØR-TRØNDELAG

E6-ØST

E6 Øst Trondheim—Stjørdal
Pars il Reitan—Hommelvik
Åpning 3. juli 1990
Sted: På ny E6 og ca. i km fra kryss vlSannan i Hommelvik.

PROGRAM:
Hommelvik Juniorkorps spiller fra ca. kl. 09.30.
10.00 Bonzo Radio — barneprogram

Musikk Hommelvik Juniorkorps
Hommelvik-revyen

11.00 Vegsjef Odd Bardal taler
11.15 Off åpning av parsellen —

Kort musikkstykke Hommelvik juniorkorps

12.00 Nyvegen åpner for allmenn ferdsel

Konferansier: Helge øwre
STATENS VEGVESEN

Sør-Trøndelag

(

MALVIK KOMMUNE

Melding om igangsatt planarbeid
Malvik bygningsrad vil med dette orientere om igangsatt planarbeid
i Grønberg/Stav-området.
Områdene som skal reguleres ligger sør for to-plankrysset ved Sve
berg og skal reguleres til nærings- og servicearealer.
De som har interesse i planarbeidet kan ta kontakt med kommu
nens planavdeling, tlf. 97 05 11.

Malvik bygningsråd

Bygdebladet
Juli er feriemåned og neste nummer av bladet kommer
15. august.
Vi Ønsker alle våre lesere en god sommer og god ferie.

Redaksjonen



Malvik Bygdeblad 3

Sykepleiere og hjelpepleiere
Nå har dere sjansen til å få en kjempeinteressant jobb i
Malvik kommune.
Pleie- og omsorgsavdelingen i Malvik er nå i en positiv
omformingsfase. Vi har bl.a. satt i gang en større utbyg
ging av sykehjemmet, noe som gjør at vi fra høsten 1991
samles under samme tak.
I dette ligger store utfordnnger som gjør at vi trenger
akkurat deg.
Ring 07/970003 v/styreren eller 07/9705 11 v/sykepleie
sjefen og vi vil fortelle deg hva vi ellers kan tilby.

Følgende stillinger er ledige:

Off. godkjente sykepleiere
Dag/kveldstjeneste. Stillingsstørrelse og evt. spesielle øns
kerfkrav bes oppgitt i søknaden.

Hjelpepleiere
2 x 1/2 stilling dag/kveldstjeneste.
1/2 stilling natt — vikariat med mulighet for senere fast
tilsetting.
I forbindelse med bruk av «eldremilliarden» og med forbe
hold om videre politisk godkjenning vil vi få 2 x 3/4 og 1/2
stilling dag/kveldstjeneste ledig. For alle hjelpepleierstil
lingene ltr. 14-19. De med 10 års hjelpepleierpraksis ltr.
17-20 (Pr. 01.10.90).
Videre 2 x 1/2 stilling som off. godkjent sykepleier fast
kveldsvakt i åpen omsorg. Spesielle ønsker/krav bes opp
gitt i søknaden.

Vanlige kommunale vilkår.

Søknaden vedlagt bekreftede kopier av vitnemål og attes
ter (som ikke retumeres) sendes Malvik sykehjem, 7550
Hommelvik, innen 9. juli 1990.

Takk
for all oppmerksomhet på min 60-års-
dag.

Harald Olufsen
Takk
for oppmerksomheten på dagen min.
En spesiell takk til Malvik kommunale
forening.

Robert Eriksen

Styrer
vil på vegne av Malvik sykehjem rette
en hjertelig takk til parørende for den
store gaven som er mottatt i forbindelse
med Ragna Widerøe’s begravelse.

Styrer

Hjertelig takk
for all deltakelse, oppmerksomhet og
pengegaver til Fond for hjerteforsk
ning, ved min mann og pappa Erling
Vikhammers bortgang og begravelse.

Brit og Sissel Vikhammer

Hjertelig takk
for all oppmerksomhet og deltakelse
ved vår kjære Sandra Sveian’s bort
gang og begravelse.
En spesiell takk til kommunelege Clas
Hallvik og til res. kap. Tor-Levi Søp
stad, for god hjelp og støtte.

Helge, Bjørg, Hege Beate
og Stine

Linn, 6 måneder,
søker ansvarsbevisst dagmamma fra
august-september. TIf. 97 13 72.

En Brio bagvogn
Grå. 1987-modell selges for kr. 800,-.

En Simo bagvogn
Brun skal, stor og romslig, selges for
kr. 500,-.
En Simo sportsvogn
1988-modell, selges for kr. 1.500,-.
Tlf. 97 11 28.

Brukt herresykkel
ønskes kjøpt. Tlf. 97 05 11.
Linje 2 - 2744.

Malvik Båtforening
2 ledige båtplasser.
Henv. Asbjøm Skauge, tlf. 97 02 89.

Sokkelleilighet
med egen inngang og garasje til leie
snarest. TIf. 97 6253.

Sokkelleilighet
til leie i Smiskaret. Varmekabler og
bodplass. Kr. 3.000,-. Dep. kr. 6.000,-.
TIf. 909082.

BMX Cross-sykkel
er til salgs. Tif. 97 99 73.

Redaktør for bladet:
KRISTIAN NYGAARDSVOLL, 7550 Hommelvik — Telefon 9702 52
ELLEN BROX, Mostadmark, 7550 Hommelvik — Telefon 97 99 79

Bestilling av abonnement til utenbygds- og utenlandsboende sendes
Malvik kommunekasse, 7550 Hommelvik, hvor også kontingenten,
kr. 100,- pr. år, innbetales forskuddsvis. Postgironr. 5 92 33 05.

Trykk: I. Christiansens Boktiykkeri, 7000 Trondheim - Tlf. (07) 52 69 60
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Låneopptak til lysanlegg
Malvik Komnt Elverk har i sitt
budsjett for 1990 lagt opp til investe
ringer i lavspentnett på kr. 600.000,-
og høyspentanlegg i tilknytting til
Grønberg/Stav, Naustmarka og Sjø
lyst på kr. 1.800.000,-.
Investeringene skal finansieres med
driftsmjcjler kr. 730.000,-, anleggs
bidrag kr. 470.000,- og låneopptak
kr. 1.200.000,-, til sammen kr.
2.400.000,-.
Kommunalbanken har innvilget lån
kr. 1.200.000,-.
Lånet skal tilbakebetales over 15 år
med like store halvårlige avdag og
renter 11,5%. Lånet ytes mot pant i
elverkets eiendommer. Lånet er i
kommunestyret vedtatt å opptas.

Låneopptak til
barfleskolëbygg
Kommunestyret vedtok.i møte 18/12
-89~ bygging. av en flyttbar paviljong
ved Hommelyjk barneskole, med
kostnad kr. ~4~200~000,-. Etter
anbudsinnhenting har plan- og byg
gekomitéen beregnet kostnadene kr.
4.213.752,-. For at prosjektet ikke
skal forsinkes: har .‘k~oi~rnitmnestyre’t
vedtätt ~å ‘b~pt~ l~h’et”j5å~’oppti1 kr.
4.200.000,- i’ henhôld til tidligere
vedtak, og at formai~skapétgis full
makt til å ‘godkjenne lånebetingel
sene.
Lånet ble i kommunestyret vedtatt å
opptas.

Låneopptak til ‘k~oakkanIegg
Kommunestyret vedtok i møte
18/12-89 at arbeidet med gjennomfø
ring av rammeplan~fdr~ kloakk vide~
reføres i henhold til tidligere planer
med en investeringsramme på 3,5
millioner kroner.
Av beløpet skal 2,8 milliôner finan
sieres gjennom låneopptak.”
Etter beregningen vil hele beløpet gå
med i løpet av året, og formannska
pet foreslår:
Det opptas et lån på inntil 2.800.000
kroner til videre arbeid med gjen
nomføringen av rammeplan kloakk
etter tidligere vedtak.
Formannskapet gis fullmakt til å
godkjenne lånebetingelsene.
Forslaget ble vedtatt av kommune
styret.

Bevilgninger til korforeninger:
Etter søknader er følgende bevilget tilskudd:

Hommelvik Skolekor
Vikhamar Skolekor
Hommelvik Korforening
Malvik Blandakor

Musikkorps
Hommelvik Juniorkorps
Vikhamar og Saksvik Skolekorps
Hommelvik Musikkorps
Malvik Musikkorps
Malvik Skolekorps

Forsamlingslokaler:
Grønberg Vel
Ytre Malvik Samfunnshus
Midtsand Vel
Nonstadlaget
U.L.Vidar
Mostadmark Samfunnshus
Folkets Hus

Andre bevilgninger:
Hommelvik Fotoklubb
Kammermusikkringen A.D. 1983, garanti
Gressklipper til idrett/friområder
Kinosjefen til flimfestival

kr. 5.500,—
5.500,—

» 4.000,—
» 4.000,—

Kr. 19.000,—

kr. 15.000,—
» 15.000,—
» 12.000,—

» 12.000,—
» 5.000,—

Kr. 59.000,—

kr. 1.000,—
» 28.000,—

4.000,—
» 12.000,—
» 5.000,—
» 20.000,—
» 82.000,—

Kr._152.000,—

kr. 1.500,—
-» 3.000,—

» 26.400,—
4.000,—

Kr. 34.900,—

Malvik Bygdeblad

KOMMUNALT STY E • G STELL:

Låneopptak til vannforsyning fra Jonsvannet
Kommunestyret vedtok i møte 18/12 Det opptas lån på inntil kr.
1989 at utbyggingen av vannforsy- 7.000.000,- til videre utbygging av
ningen fra Jonsvannet skal fortsette i vannforsyningsnettet fra Jonsvan
1990 med investeringsramme på 7 net, i tråd med tidligere vedtak.
millioner kroner. Formannskapet gis fullmakt til å
Kommunestyret har vedtatt: godkjenne lånebetingelsene.

Fra hoveduty~afget for kirke, kulti~rg2g fritid.

Sjølyst — revidert bebyggelsesplan
Malvik kommune godkjente i møte den 15.05.90 forslag til revidert
bebyggelsesplan for Sjølyst.
Omreguleringen begrenses til felt D, der bebyggelsen til småhus/
rekkehus er foreslått disponert til eneboliger.
Ovennevnte endringsforslag legges ut til offentlig ettersyn i 1 mnd.
Evt. merknader sendes skriftlig til Malvik bygningsråd innen 16.
juli 1990.

Malvik bygningsråd
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fra arrangøren.
Resultatehe ble:
Klasse: Menn senior:
1. Gunnar Skånøy
2. Roger Bjørkli
3. Ole Martin Riseth
4. Johan Bjørnstad
5. Arve Renå
6.
7.
8.
9.
10.

Trond Iversen
Tor Kalvå
Trond Einar Bjobakk
Rune Fredrikseti
Torleif Renå

Klasse: K4inneiseniör:
1. Randi Fossum
2. Karj~I~[glem.
3. Torill .Dybwad
4. Ingvill’L’ein
5. Liv Paulsen

Klasse: Mosjon 30-39 år
1. Steinar T. .Haugën
2. Trcind Siyf(sei~
3. Helge Skogen
4. Sverre Nilssen

Klasse: Mosjon 40-49 år
1. Harry Sollie
2. Dag Røssier

Klasse: Mosjon 60-69 år
1. Birger Alseth

Klasse: Ruliestol-bruker
1. Rune Brandsiet

Instruktør
affidrett \\~_

Allidrettsgruppa i Malvik
Idrettslag ønsker seg instruktø
rer til aldersgruppen 5-6 år, i t.
pr. uke, høsten -90 og våren -91.
Tar DU utfordringen?
Kanskje har du barn som er med
selv!
Ta kontakt for nærmere infor
masjon på tlf. 97 82 48, Per F.
Sande.

Malvik I.L.
Allidrettsgruppa

Fra Hommelvik I.L.s
fotbaliprogram 1990
- Vi er ca. 50 ledere og trenere.
- Vi aktiviserer ca. 220 spillere.
- Vi er i alt 800 personer som sog

ner til avdelingen, når vi regner
med alle familiene som er invol
vert, mer eller mindre.
Vi har et budsjett i 1990 som
samlet er på ca. kr. 250.000,-.
Ja, en kvart million.

- Vi som er ledere på ulike nivå,
bruker til sammen ca. 5.000
timer på fotballen gjennom et
år. Regnet lavt med en timelønn
kr. 50,- utgjør innsatsen kr.
250.000,-.
Altså en ny kvartmillion.

- Vi er Hommelviks «kvelds
pappa».

Noen Ønsker:
- Vi ønsker oss et klubbhus hvor

vi sammen med andre avde
linger i H.I.L. kan lage et godt
miljø for våre yngste.

- Vi har samlet inn kr. 100.000,-
samt nye bygningsmateriell.
Pengene og matenalene har vi
hatt i 5-6 år. Vi venter på kom
munens prioritering.

- Vi ønsker oss en rask ferdigstil
ling av grusbanen på øya.

- Vi har allerede gjort en egeninn
sats på ca. kr. 600,000,-, og vil
gjerne allerede bidra med mer
dugnadstiltak. Ballen er nå spar
ket til kommunen fra Mogjer
det.

- Husk disse fakta når vår avde
ling er på «folkemunne».

Dette var Hommelvik I.L. og nå
venter vi på Malvik I.L.

FINA-MILA 1990
Hommelvik Idrettsiag arrangerte nylig det tradisjo
nelle havneløpet som nå er døpt til FINA-MILA.
Strekningen fra Djupvasskaia til båthavna ved
Nygården er. en engelsk mil på 1609 meter.
Deltakelsen var ikke så ~tor som en kunne ha ventet
med den godepremieringen.
Det var 23 deltakere hvorav 5 kvinner, men ingen

4.15,9
4.19,0
4.27,8
4.30,9
4.37,8
4.46,2
4.50,7
4.51,8
4.53,8
5.40,1

4.56,3
5.02,5
5.04,9
5.11,2
5.22,4

5.07,5
5.14,5
5.20,0
5.25,9

5.05,0
5.22,4

Strindheirn
Trønder-Øst
Frosta
Trørider-Øst
Trønder-Øst
Ogndal
Nybrott
Ranheim
Nybrott
Hommelvik

Strindheim
Strindheim
Nybrott
Frosta
Nybrott

Hommelvik
Hommelvik
Hommelvik
Åsguten

Jembanens IL
Nybrott

Nybrott 6.19,9

Hommelvik 6.19,3
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Kommunens
1990 - 2001

Formannskapet’ har’ vedtatt å legge forslaget til arealdelen for kommunalplanen
ut til offentlig høring, og det har kommet uttalelser som i korte trekk viser inn
holdet i enkelte uttalelser:
Statens Skoger:
Ved en nærmere detaljplanlegging i
området Fossen—Buås er det Ønske om
å få innarbeid~t en vegadkomst til vel
teplass på.Buås OF-skog.

irondhehnsregionens friluftsrå~.
Prinsippet om sikring av friområder/
arealer~i og i tilknytting til turterrenget
og marka, bør flære nedfelt i areal-
delen ay kommuneplanen — enten
under rammer for arealbruken, under
avsnittet om kommunedelplaner eller
under omtale av utbygging.
Er ellers ~vært betenkt ‘til ‘planene om
nytt steinbrudd på Kvegjerdet.
- Enig i generelt forbud mot hyttebyg
ging i kommunen og at~det utarbeides
en plan om oppføring av hytter i
Mostadmarka;
— Slutter seg til forslaget om en veme
plan for Homla.

Som framtidig utbyggingsområde,
vil Hommelvikhøga ha minst uheldige
konsekvenser for friluftslivsinteresse
ne. Ved utbygging i Høybyvegen må
det tas hensyn til Homla og Nygårds
vollen.
En videre utbygging sør for GrØnberg—
Stàv. synes mer velegnet enn ved
Bostad.
jConklusjön: Generelt sett mener
Trondheimsregionens Friluftsråd at
det må vises stor aktsomhet ved even
tuell omdisponering av L.N.F.-områ
der. Det må évèntuelt legges særlig
vekt på å iv~iretà kùltur- og naturland
skap, kulturminner, viltforekomster
og allmennhetens muligheter til å drive
et allsidig friluftsliv.

Mal’vik Senterparti:
— Planen er i store trekk akseptabel.

Dyrka og dyrkbar jord kan ikke
reguleres til bölig- og industriområ
der i framtida.

— Framtidig bolig- og næringsområder
må konsentreres om Grønberg,
Stav, Svëberget og mot StavsjØen.
Videre bør sentrumsfunksjonene
også på sikt legges hit. Videre kan

• Høybyvegen og Hômmélvikhøgda
også utbygges til boligformål.

— Skeptisk til nytt steinbrudd på Kve
gjerdet, men aksepterer at det star
tede planleggingsarbeidet blir full
ført.

— Bostadsområdet bør(i framtida være
jordbruksområde.

— Malvikodden bør reguleres til fri
luftsområde, men parkeringsarealet
på dyika mark må reduseres.

— Midtsandtangen er ikke egnet til fri
luftsformål.

— Fjølstadtrøa kan omdisponeres til
museumsformål, men parkerings
plassen er planlagt for stor.

— Ny kirkegård i Hommelvik kan leg
ges til eiendommen Hommelvik
Mellom. På Malvik bør utvidelser
skje på samme side av vegen som
kirka ligger i dag.

Fylkesmannen i Sør-Trøndelag:
— Ved en eventuell framtidig utbyg

ging i Høybyvégen må det tas hen
syn til at det er registrert et barskog
område av botanisk og landskaps
messig betydning ved Gauphaugenl
Mårstokkmyra.
Konffikten med viltinteressene i de
alternative framtidige utbyggings
områdene er så små at de kan aksep
teres.
Fylkesmannen har ingen vilkår for
egengodkjenning.

Malvik Arbeiderparti:
— Behovet for en adkomst fra Grøn

berg—Stav ned til Hommelvik, vil bli
vurdert nærmere hvis det blir lagt
fram en vegplan for et slikt prosjekt.
Et punkt om at Stavsjøen skal beva
res som drikkevannskilde bør inn i
planen.

John Lium:
— Han protesterer i sitt brev på at Kve

gjerdsmyra er avsatt som vurde
ringsområde til framtidig nærings
område. Han mener at området må
bevares av hensyn til den jorda som
eventuelt vil bli nedbygd som et
resultat av utbyggingsplanene. Men
i tillegg frykter han også at det vil bli
lagt et stort utbyggingspress i tilgren
sende områder.

Karl Erik Lium, Per E. Leistad, Nils
Kvarving og Oddleiv Lium:
— I denne uttalelsen blir det protestert

på at Kvegjerdsmyra blir vurdert til
utbyggingsomrade til næringsfor
mål, og ber om at vurderingsområ
det blir tatt ut av planen.
Protesten blir begrunnet med at det i
kommunen er store områder ikke
dyrkbar jord, som kan brukes til
næringsformål og dermed bevare
gårdsbrukene ved Kvegjerdsmyra.

Mah’ik Bondelag har følgende merk
nader:
— GrØnberg—Stav som sone begrenses

av Vassåsen i vest. Framplanlegging
orienteres mer i retning sør-øst imot
Skarpåsen. Adkomstveg fra Grøn
berg—Stav over Halstad må utgå.

— Dyrkajorda som tilhører Karlslyst
og Hommelvikgårdene må bevares
som dyrkajord. Svartnesset forøvrig
kan utbygges.

— Kvegjerdsmyra og Leistadkrysset
må ut av planen som framtidig
næringsområde, på grunn av godt
jordbruksområde og at det vil føre til
press på omknngliggende områder.

— Det bør utarbeides planer for et kre
matorium i kommunen.

Bjørn Bromseth og Erik Wullum:
— Som naboer protesterer de mot eta

blering av nytt steinbrudd på Kve
gjerdet på grunn av erfaringer de har
hatt med det eksisterende pukkver
ket.

Steinar Tapper med flere:
— Kommuneplanen for Malvik ma

være:
— å redusere transportarbeidet, spe
sielt bruken av privat bil
— å redusere energiforbruken
— å sikre jordbruksarealer for mat-
produksjon
— å ta hånd om alt avfall på en for
svarlig måte.
Underskriverne går ut fra at deres
syn på steinbruddsvirksomheten er
godkjent.

arealdel
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Det forlanges:
a. Kontroll for å sikre at driftsvilkår i

eksisterende brudd holdes.
b. Det må ikke gis ytterligere driftstil

latelse før eksisterende steinbrudcl
som må avvikles innen 12 måneder.

c. Siste gitte tillatelse til utvidelse må
kjennes ugyldig da vedtaket er fat
tet uten at nabovarsel er gitt i sam
svar med plan- og utbyggingsloven

d. All videre planlegging av stein
brudd stoppes. Planen om nytt
steinbrudd avvises

e. Direktoratet for naturforvaltning
trekkes inn i arbeidet med kommu
nedelplanen dersom steinbrudd
fortsatt skal vurderes.

Malvik bygnmgsråd:
1. Spredt boligbygging

Bygningsrådet er i tvil om kommu
neplanens arealdel gir bygnings

~1’ myndighetene bedre styring på
spredt boligbygging.
Det må presiseres hvor det kan til
lates fradelinger innen sone g.
Området Fossen—Buås må tas ut av
planen som område hvor det kan
tillates en viss boligbygging etter en
kommunedeiplan.
Området må omfatte bare Bakken-
området.
Området ved Forbordsgrenda må
begrenses til arealene sør for områ
det rundt Karlstad og bør utbygges
etter reguleringsplan.

Kommunedelpianen
Vanskelig å ha som målsetting i
kommunen å styre framtidig bolig
bygging til Grønberg—Stav. Dette
kan gi negative virkninger i andre
grender.

Steinbrudd i Ytre Malvik
Bygningsrådet går imot planene om
et nytt steinbrudd.

Generelt
Et av rådets medlemmer mente at
Kvegjerdsmyra matte avsette til
jordbruk, sammen med dyrkajorda
på Vikhammer og Saksvik-gårde
ne.

Hyttebygging
Utvidelser av eksisterende hytter
kan tillates når bruken ikke blir
endret.

Sluttkommentar
Råd og utvalg burde hatt lengre tid
til saksbehandling. Arbeidet med
kommunedelplanene må priorite
res.

Sør-Trøndelag fylkeskommune:
1. Framstillingen av planforslaget blir

positivt omtalt.
2. Planen inneholder ikke vurderinger

om kollektivtransport og overord
net gang- og sykkelvegnett. Utbyg
gingsmønstret er bestemmende for
kollektivtransporten.

3. Planforslaget er for passiv når det
gjelder å vurdere betydningen av at
Malvik er et attraktivt etablerings
sted i Trondheimsregionen.

4. Kommunen bør vise forsiktighet
med å lokalisere ny bebyggelse opp
til den nye Europavegen, av hensyn
til miljø, sammenblanding av lokal-
og fjerntrafikk, spredning av ser
vice, kan gå ut over eksisterende
sentra og lokalsamfunn.
Stiller spørsmålstegn ved nærings
område på Kvegjerdsmyra.

5. Da kommunen ikke er systematisk
registrert med henblikk på fornmin
ner, må alle bebyggelse- og regule
ringsplaner sendes fylkeskommu
nen til uttalelse.

6. Det må avsettes tomt til utvidelse
av Malvik videregående skole.
Behovet for en videregående skole i
Hommelvikområdet må vurderes.

7. Noen mangler ved selve plankartet
blir påpekt.

8. Vilkår for godkjenning.
Det blir ikke stilt noen vilkår for
egengodkjenning, men det blir tatt
forbehold når det gjelder fornmin
ner og faste kulturminner, herun
der kulturlandskap. Inntil disse er
bedre registrert må fylkeskommu
nen også får bebyggelsesplanene til
uttalelse.

Trondheim kommune har uttalt seg
om i hvilken grad Malvik klarer å reali
sere målet om å øke andelen av
arbeidsplasser.
Det er uheldig dersom Malvik legger
opp til en befolkningsvekst som i stor
grad baserer seg på innflytting av inn
byggere som igjen i stor grad har sitt
daglige arbeid i Trondheim. Malvik
bør derfor i større grad avstemme den
planlagte boligbyggingen mot en
naturlig befolkningsutvikling.
Trondheim kommune forsøker å legge
tilrette for en servicestruktur som i
størst mulig grad kan motvirke unødig
privatbilbruk. Det er derfor meget
uheldig dersom Malvik legger opp til
en utbyggingspolitikk som oppfordrer
forretningsinteressene til en senter-
utbygging som vil medføre en vesentlig
økning i privatbilbruken.
Ellers mener de det er meget positivt at
Malvik legger tilrette bruk av attrak
tive badeplasser og friområder på Mal
vikodden og Midtsandtangen.

Forsvarets bygningstjeneste:
Plankartet viser at forsvarets eiendom
Midtsand leir er «dyrka mark». Forsva
ret protesterer på denne arealangivel
se, og det lar seg ikke gjøre å kombi
nere dette med Forsvarets virksomhet.
Men hovedutvalget for kirke, kultur og
fritid mener at Midtsandtangen bør
reguleres til friområde, og så får kom
munen i ettertid ta opp spørsmålet om
en sambruksplan med Forsvaret.

Fylkeslandbruksstyret:
«Spørsmålet om adkomstveg fra Hom
melvik til Grønberg—Stav vil det bli tatt
stilling til når dette eventuelt er aktuelt.
Kvegjerdsmyra vil bare kunne frigis
etter nøye vurdering av utbyggingsfor
mål. Den detaljerte arealdisponeringa
i og rundt Bromsetåsen vil det bli tatt
stilling til når det foreligger forslag til
kommunedelplan for området.
Fylkeslandbrukskontoret vil ellers vur
dere om betingelsene for å frigi 14,5
dekar av eiendommen Storsand til for
retnings-/service- og trafikkområder,
ikke er tilstede lenger.

Innstillinga til fylkeslandbruksstyret:
Fylkeslandbruksstyret tilrår at Malvik
kommunes arealdel til kommuneplan
1990-2001 godkjennes.

Trondheimsregionens iruunsrad:
I rammene for arealbruken i kommu
nen bør vi ta inn et avsnitt om at kom
munen i prinsippet vil sikre friområder
og friarealer i tilknytting til turter
renget og marka.

Malvik Bondelag:
Et krematorium i Malvik vil ikke føre
til at behovet for en ny kirkegård i
Hommelvik forsvinner, men det vil på
sikt redusere arealbehovet noe.

Bygningsrådet:
Bør opprettholde forbud, spredt bolig
bygging, men det bør kanskje utarbei
des retningslinjer for hvordan even
tuelle dispensasjoner skal behandles.
De planene kommunen bør utarbeide
er prioritert. Skal de andre planene
komme i denne perioden må andre
bekoste planarbeidet.

Sør-Trøndelag fylkeskommune:
Kommunen bør drøfte hvordan area
lene langs den nye og gamle E6 bør
utnyttes.
Det bør vurderes om det skal avsettes
arealer for utvidelse av den videre
gående skolen på Vikhamar i forbin
delse med oppstarting av anleggsar
beid på det nye idrettsanlegget.
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Dette bildet er fra 1925 og det er kontor- Og butikkbetjeningen ved Hommelvik Aktie Handeisforening, som
senere skiftet navn til Hommelvik Samvirkela~, og nå blir det vel snart kort og godt PRIKS.
Handelsforeningen ble stiftet i 1895 og det var 30-årsjubileum som ble feiret har vi fått opplyst.
1. rekke fra venstre: Borghild Haugen, Dagmar Haugen, Ingrid øwre, Margit Olsen, Agnes Løvaas, Bergljot
Wehn, Ingrid Lysholm, Alma Mæhre. — 2~ råkke fra venstre: Gudrun Josaas, Bemt Løvaas, Ole Saltnessand,
bestyrer, Bjarne Haldberg, John Jakobsen, Julie Berg, Ingrid Temingen.

41

Sang til Hommelvik
Av Leif Halse

Der vesle Homla møter den breie Trondheimsfjord
der ligger gamle Vika med utsyn imot nord,
mot flate Frosta-grender og låge Leksvik-fjell
der sola farger himlen i rødt hver sommerkveld.

Her vandrer folk til arbeid på bruk og støperi,
og ulende sirener får svar fra ås og li.
Og kvasse sagblad skjærer, og klinkehamrer slår
mens store lastebåter mot Djupvasskaia går.

Her sjauer våre karer i sol og regn og vind,
og sterke vinsjer ramler når lasten hives inn.
Her er det liv og rørsle og arbeid dagen lang.
Til tonene fra lossegjengens sterke muntre sang.

Her kjenner jeg meg heime, her ønsker jeg a bo
og ta en sjau på kaia og slite mine sko.
Her er jeg født og fostret, her har jeg far og mor.
For meg er gamle Vika det beste sted på jord.

Ytre Malvik Samfunnshus
Foreninger og lag som ønsker fast leie av Y.M. Samfunns
hus fra høsten bes henvende seg til styret i Ytre Malvik
Samfunnshus viThomas Melvold, Rønningsveien 10, 7560
Vikhamar innen 1. august d.å.

Malvik Pensjomsiforening
Sekr.

Meter for hastsemesteret 1990: Mediemsmøte 22. august —

Eldres dag 19. september — Medlemsmøte 17. oktober —

Mediemsmøte 14. november — Julemøte 12. desember.
Malvik Pensjonistforening

Ruth Spacbmo (sekr.)

Hommelvik I.L. hoppavdeling
holdt sitt årsmøte 25/5 1990, og styret består av følgende:
Formann: Roar Haug, nestformann: Knut Erling Kaliset,
sekretær: Eiliv Elden, kasserer: Rune Tulluan, styremed
lem: Inga Liii Røkke Fossen, varamann: Roger Snustad,
oppmann: Steinar Haug.

8
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St. Hans

~

dyp

Vi har nylig hatt S~.Hans, plier Jonsok, med sommersolverv torsdag 21. juni, St.Hanskveld lørdag 23. juni og’~
St Hansdagen søndag 24 ~j~~ini - /
Fra nå av blir dagé e\si~ått~g senn kortere, men ferietid og ~ien varmeste sommertida har vi likevel i vénte,
St.Hanskvelden~êr ‘al1tid~blitt feiret,~ og her ser vi’hvofdari~maleren Ivar Pettersén fiEa’.Hommelvik hår tenkt
seg feiringen av St.Hanskvelden på Dansarsteinen i Høibyvegen i tidligere år. Sagnet forteller at her hadde
ungdommen opp gjen~m’tidene vært samlet til dans og leik, og mange skjebner ble her knyttet sammen.
Men i vår tid blë Dansârstéinen sprengt vekk for en utvidèlse av Høibyvegen.
Som en ser ér hu1dra~også~med for å se på St.Hans-dansen, og hun vinker til en skjerper som med sin hund
er på veg til Svuluskaret, for å leite etter sølvgruva som etter sagnet skulle bli å finne ei St. Hansnatt.

M i Iteår?
Folk som ferdes,,i skqg.pg mark.fortel
ler at de har sett Ifryrstr,ekninger stå
kvite av moltèbldthst~t:’~D&t~er da ut

C~ til å bli et godt rno1te~r,. bare nå været!; blir fortsatt bra~’ei tid fr~m~%r til mol
I •~ •IE~ ),~:teskarten kan få knytt seg~

Vii «‘~.“I~.Gamle folk snakker om at det i 1905
~, ~ ti~i~ ‘-‘irs~skulle være ~et stort molteår. 11927

~ ~ “ 9L’ 191skulle det også væredet, hkeens i 1941
og et ganske1 bra rnolt~år4ia95Q.
11953 hadde’ vi igjen et stort molteår
over hele landet,.og en re~cner, med at
en må helt tilbake til 1905’ ~g 1927 for
å minnes et slikt m~lt~å~r~
Kanskje vil det bli~ det dg~å i1990?.

Hommelvik Bad og Idrettsbygg
Svømmébassenget er stengt ‘og~h6id~&
stengt’ til ‘skolen begynner til ‘hø~ten.
Gymnastikksalen er’ også stengt’ til
skolen begynner til høsten.

Det gamle bildet
Vi mottar gjerne gamle bilder fra forskjel
lige steder i kommùnen.
Bildene må være i svart/kvitt og tydelige.
En del opplysninger må også bli gitt.

NORGES KFUK-SPEIDERE

LANDSLEIR 1990
160 jenter fra Trøndelag er påmeldt til KFUK-speidernes landsleir på
Noresund fra 30. juni til 7. juli. Speiderne skal bo i underleiren Troll-
skogen, som er en av fire underleirer. 4000 speidere, fra 11. nasjoner,
kommer til landsleiren.

Speiderne vil i løpet av leiruken få erfaring og kunnskap de vil kunne
dra nytte av til daglig. Spesielt gjelder dette de som skal delta på semi
naret «Miljøvern, ikke bare prat!»
Marit Lyby Bakke fra Hisøy, kjent for sitt engasjement for søppelsor
tering i hjemmene, skal lede seminaret. Hun har satt seg som mål å
lære speiderne hvordan de ved å sortere søppel hjemme, kan bidra
aktivt i kampen for et bedre miljø.

Norges KFUK-Speidere er Norges eldste nåværende speiderforbund,
og skal feire 70 års jubileum på landsleiren. En av høydepunktene
under jubileumsfeiringen er fremføringen av showet, Soria Moria, av
og med speidere. Showet tar utgangspunkt i leirens motto «Jeg fant,
jeg fant», og vil vise tilbakeblikk på speiderhistorien, men også trekke
visjoner fremover.

Hundhamaren 1. KFUK-speidergruppe
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«Homla»
Lørdag 18. januar 1913
Belia Gunnes
En forutsetter at våre lesere vil
huske at en norsk-født kvinne,
Bella Gunnes, i 1908 var gjen
stand for stor oppmerksomhet
idet hun på sin farm i Amerika
hadde gjort seg skyldig i en rekke
mord. Det antokes den gang at
hun var innebrent, idet farmen
brente.
En av hennes medhjelpere har
siden sittet i fengsel, og det er nå
bragt på bane rykter om at hun
fremdeles skal være i live.
Ifølge de i dag ankomne ameri
kanske aviser er politiet i New
York av den mening at hun, da
farmen brente, hadde fått anled
ning til at kjøre bort i en bil like
etter at det ble stukket ild på far-
men.

Talende kinematograf
Den nyttårsgave som Amerika i
år byr verden er «kinematogra
fen» eller den talende og
syngende kinematograf. Det har
lenge vært skrevet om denne mer
kelige oppfinnelse, men man har
bare gjort gjetninger uten å turde
tro helt på at en sådan oppfin
nelse kunne gjøres.
Ikke desto mindre har Eidson i
de siste 4 år, og nyttårsdag kunne
han endelig invitere ca. 200 men
nesker sammen i den ameri
kanske metropolitanopera for å
overvære den første forestilling
av hans nye oppfinnelse.
Tilhørerne satt stumme av beund
ring over de glimrende bilder —

og den vidunderlige sang, som
fylte operasalen.

Til «Hommelviken»s
redaksjon
I en artikkel i Deres ærede blad
for 11.d.s. ble jeg oppmerksom
på noen grove beskyldninger mot
maleren på skolen.
Da undertegnede er maler på
Hommelviks skole, vil jeg vite,
hvilken skole det her menes. Jeg
vil derfor spørre vedkommende
eller redaksjonen for «Hommel
viken», om det er meg disse gra
verende beskyldninger er rettet
mot.
Jeg venter svar på mitt spørsmål
i førstkommende nummer.

J. 0. Brobak
maler

Forfatter ukjent for meg.
K.N.

Fjeisommer
Jeg vet en gammel seter med stilnet bjelleklang.
Dit reiser jeg når verden blir vanskelig og vrang.
Så ligger jeg i gresset og leser Lin Yutang.

Her smiler ord og livskunst på side opp og ned.
Jeg plukker visdomsepler fra bokens kunnskapstre.
Da står med ett en erle på stenen like ved.

Kvivitt, kvivitt, du dåre, jeg hører erlen si.
Du ligger der og leser om lykkens teori.
Men liljene på marken de går du blindt forbi.

Nei, les i blomsterrevier, i reir og himmeirum
der har en vismann skrevet sitt evangelium.
Du trenger ingen bøker til gledens studium.

Og erlen vipper halen til værs igjen og flyr.
Og synes du det lyder som dikt og eventyr
så spør en liten erle hva kvivitt betyr.

Jeg hører vinden spille og blomstervalsen gå.
Og sommerfuglen danser omkring i luften blå,
og humlen med sin snabel slår takten på et strå.

Jeg vet en gammel seter, et paradis på jord.
Dit reiser jeg når gleden ved livet blir for stor.
Så ligger jeg i gresset og leser uten ord.

0

Det hendte i kommunestyret
Malvik kommunestyre avviklet et rolig julemøte i 1958, i alle fall så lenge
møtet holdt seg til sakslisten.
Etter at den var unnagjort, kom det en ekstrasak. Da ble det et hunde
leven, for da kom nemlig hundeskatten for neste år til behandling.
Medlemmene ble fort enige om at registreringen av hunder og innkre
vingen av hundeskatten skulle foretas av lensmannen, men da spørsmålet
om størrelsen av hundeskatten kom opp, ble det slutt på julestemningen,
og da begynte moroa.
Ordfører Knut Kallset hadde foreslått 30 kroner året for en hund, og 50
kroner året for hver hund mere enn en.
Ola Frost foreslo henholdsvis 25 og 50 kroner, mens Alf Bye mente det
burde være 40 og 50 kroner. Jørgine Saugen spurte om det var like mye for
små som for store hunder, men All Bye sa da at en ikke kunne bruke
metermål ved fastsettelse av hundeskatten.
Ved avstemmingen fikk etter en prøvevotering, og etter at Alf Bye hadde
trukket sitt forslag tilbake, både ordførerens og Frosts forslag 9 stemmer,
med da alle ikke hadde stemt, ba ordføreren om ny avstemming. Da ble
det 10 mot 10 stemmer, men da det var 22 medlemmer til stede, lurte ord
føreren på om han hadde tellet feil, og det ble ny avstemming igjen.
Denne gangen ble resultatet 11—11.
Ordføreren måtte da, tross liten lyst, avgjøre saken med sin dobbeltstem
me, og da ble det 30 kroner året for en hund og 50 kroner året for hver
hund mere enn en.
På tross av uenigheten var det enstemmighet om at det hadde vært et både
morsomt og hyggelig julemøte. Og så var det julebord etterpå. K.N.
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Gravplassene igjen
Oppstyret om kirkegården og mang
lende gravplasser i Hommelvik fortset
ter. Og det er vel ikke så rart, for det
vedrører alle, eller vil komme til å
vedrøre alle.
Men hva mener menighetsrådet? En
skulle tro at menighetsrådets medlem-
mer også var meningsberettiget i en
sak som denne, og at de forteller oss
hva som er gjort og hva som ikke er
gjort.
Så la oss da få grei beskjed.

Papirrask
Jeg leste i forrige nummer av Bygde-
bladet om papirrask som blir kastet på
gater og veger.
Det ble henstilt til lærerne a lære sine
elever om ikke å kaste fra seg slikt
avfall. Noe som de sikkert må vite at
de gjør, for det.er:in.gen steder det er
så mye papiriask s~m nmdt omkring
på skoleområaene, og ‘det er en stor
skam.
Jeg er så enig med vedkommende som
skrev dette, og det må da kunne bli
rettet på.
Nå blirdetsnart skoleferier, og da blir
det hèller •ikk~ så mye papirrask ved
skolebmråclene.

Tomtesalg
Kommunens tomteselskap har utlyst
til salg av boligtomter i et herværende
blad.
Smiskaret boligfelt, areal 700-1200
kv.m. pris kr. 190.000—250.000 pr.
tomt.
Bjørnmyra boligfelt pris kr. 140.000—
295.000 pr. tomt.
Det må være noe som har gått fullsten
dig galt her i verden. For 30 år siden
kjøpte jeg en byggetomt på i mål til
pris kr. 1.500,-.

.Yokset opp i
SÔlIiaugveien
I Bygdebladet nr. 12 var det et innlegg
vedr. navnespørsmålet på en veg,
undertegnet av en utflyttet Hommel
viking. Denne uttalelse’ synes jeg ikke
kan gåupåtalt.
Som før nevnt i Malvikbladet nr. 23 ble
navnet «Moanvegen» endret til Sol
haugvegen i året 1976. Som kjent ble
navnet senere annulert med enstem
mig vedtak av formannskapet, grunnet
fordi jeg sendte inn klage.
Det som ikke stemmer er at utflytteren
har vokset opp i Solhaugvegen. Med
alle kunstens regnemetoder kan jeg
ikke forstå annet at utflytteren er nå
bare 14 år. Det er grunn til å tro at
innsenderen er helt på vilispor. Du får
holde deg til det faktiske forhold neste
gang du får lyst til å skrive til Bygdebla
det; og helst skrive undeÉ ditt eget
navn.
I Deres innlegg ble det også kritisert
vegens tilstand~. og vedlikehold, i tidli

S.S. gere år. Til dette tør jeg spørre om De
husker den fremgangsmåten som ble
benyttet da «Moanvegen» ble for
lenget til Deres byggetomter i de
senere år.
I dette høve ønsker jeg ikke å kommen
tere denne sak nærmere. Det er det
samme som å rive opp gamle sar som
ikke gror.

Fredr. Moan

ORDET FRITT
Merke eller signatur kan brukes
under innlegg til ORDET FRIfl’
dersom en ikke vil bruke navn,
men redaksjonen må alltid få vite
hvem det er som har skrevet.
Ellers forbeholder redaksjonen seg
rett til å redigere og forkorte inn
legg.

• TRYGDEKONTORET
V INFORMERER:
NYrr GRUNNBELØP
FRA 1.5.90
Grunnbeløpet er forhøyd til kr.
34.000,- fra 1.5.90.
Etterbetaling for mai og juni vil
finne sted i juli.

HEIMREISE INNENLANDS
PÅGRUNN AV SYDKOMJ
SKADE
Sosialdepartementet har be
stemt at folketrygdens dekning
av merutgifter til heimreise
innenlands pågrunn av sykdom!
skade skal bortfalle fra 1.4.90.
Det forutsettes at privat reise
sykeforsikring skal dekke tryg
dedes behov for Økonömisk
hjelp i slike tilfeller.
Nå som ferien står for døra vil vi
minne om dette.

Ellers vil vi få opplyse om at det
er satt opp ringeapprat~for de
sbm må bruke heisen. Ring på
og vikommer og hjelper.

Til slutt vil vi ønske alle i Malvilt
en god sommer.

‘I.

Malviksangen
Av Ingebrigt Engen

Når fjorden ligger og perleblinker
i disig flimrende måneskinn,
da kan jeg kjenne at Malvik vinker
og skaper hildringer i mitt sinn.

Min kjære hjembygd er undervakker,
den er det herligste syn jeg så,
med stolte skoger og grønne bakker
mot himlens dype, rene blå.

Her er vel skjønt i en aftentime
når solen viker bak åsen av
og lyset ligger igjen i strime
og skyen stråler i gull og rav.
I Malvik ønsker mitt liv jeg leve,
for den ligger det lykke gjemt.
Her kan seg sjelen i skjønnhet heve
som det av skaperen er bestemt.

Argus
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Andreas Herjuaunet
II.

Av Olaf Vasseljen
på Malvik-mål

På den einsame ,. plassen inne i
skogen satt Ingborg attmed dei 4 små
borna. Det var ikkje mange å dela
tankane med, ogtankane var støtt på
flog over Atlanterhavet. Vilde An
dreas ha lukka med seg i det fram
ande landet? Fikk han arbeid der
borte? Å ja, det var nok mange slags
tankar som gjekk gjennom hovudet
hennar. Enn om han vart sjuk og
døydde? Ho skalv vedv tanken på
framtida. Fattigkassa, folks tvilsame
medynk..~ huff. Grùnndlaget i hennar
hug var kan hende noko mørkt, men
det mørke hadde ikkje fått heilt over
taket Brått kunde det~skina opp, og
smil blahda seg n~ied tårar, og ho
kunde~ sjå defk9miske i trägedièn,
som til dømes når ho tok til å analy
serà folks •tomme talemåtar som
sk~ildë ‘ver~a ~iieihi~ s’oi~i irøyst.Deniie
sida av lynne henn~r ‘~iart reidifinga i
hennar tunge lagnad.

Andreas fekk arbeid i Amerika og
tente godt. Pengar sendte han heim
jamt og støtt, so det vanta ikkje noko
for dei som heime sat. Men alt den
andre vinteren etter at han reiste
fekk han ei tung melding heimafrå.
Alle fire barna sine hadde han mista.

V Ingeborg satt att åleine i stua inne i

skogen. Denne hendinga haddenær
på teke knekken på Andreas. Kunde
Ingeborg greie dette? Hadde han
gjort rett i å reise frå’ henne? Skulde
han reisa heimatt for å hjelpa henne å
bera den tunge børa? Slikt og mykje
anna spurde han seg sjøl om. Han
kunde nok senda heim pengar, so ho
fekk nok til levemåte. Men det, var
.ikkje berre det det gjaldt. Vildë ‘ho
•ikje bryta saman — mista vettet kan
skje. — Men kva hjelpte det om han
kom heim i armoda att. Enno var
ikkje mykje av skulda betalt, enno
var han ein ufri mann. Som skuldfri
var det han akt å møte Ingborg:

‘Ingeborg var sterkare enn nokon
hadde trudd. Ho skreiv at han måtte

sjå til å halda ut enno ei tid der han
var. Og til det vart det.

Det var skarlagensfeber som tok livet
av borna deira. Alle fire vart sjuke
samstundes så å segja. Dei tri yngste
vart gravlagt pä same dagen, dci låg i
same kista alle tre. På kistlokket var
laga til tre smà oppbygg som kvar for
seg likna på ei lita likkiste — eit for
kvart av dei smä lika (det var eg som
køyrde dei til grava). Det fjerde bar
net døydde om’ kveldënmedan grav
férdsfålkét’var~samla &r i heimen.

Tap~t ‘àv ‘barna tok hardt på Inge
borg, ja, so hai~dt at det verkelëg
røynde på véttet. I lang tid tolde ho
ikkje synet äv gravaren — han som
hadde vore so hjartelaus å gravd ned
borna hennes. Det var nok ikkje så

rart om det flokast noko for henne.
Ho tolde knapt møte folk. Ho visste
so vel kva dci korn til å segja, og difor
gjekk ho helst ein krok forbi dci. Det
lydde alltid soleis: «Nei korleis står
det rett til med deg lell.» Og so kom
det .eine tomme talemåten ettèr den.
andre: Og når dci so hadde spurt og
grave ei tid og snakka seg tomme, so
endte det med: Å ja, det må dii vel bli
ei ‘råd~» Dermed gjekk dci. Det mà
davel bli ei råd, Sa dci alle, men kor
leis ‘den .råda skulde koma, nemnde
ingen, sa ho Ingeborg trøytt, men
ikkje’ heilt oppgjevan. Ho hadde
kraft nok til å ta imot tomheita.

I tri ~r heldt Andreas ut i Amerika.
Han tente so godt at han reista av seg
all skulda, og enda ha noko tilovers.
Da han kom heim värt han ràdd pa å

• flytta frå’ Bromsetåsen. No byggsla
han eit rom under øvre Herjuan —

Herjuaünet — som låg lagligare til og
hadde noko betr~ jordvei. Herjuau
net var .og et nedlagt plassrom det og

- ûteù hus~ ‘Husa på Bromsetåsen vart
flytta dit,.og det gjekk no so fort å få
dcii hye heimen i stand. Og no sat
Andreas der som skuldfri mann. Alt

laga seg bra no. Jamt var det med
arbeid. Åra gjekk, og tri bom kom i
staden dci han hadde mist.

Mcii so tok Andreas til å bli noko sju
keleg — tôlde ikkje maten skikkeleg, og
veikare ‘6g veikare vart han med kvart.
Men han hengde i med arbeidet 50
lenge dét gjekk an. Men dagen kom
han måtte gi opp — magekreft.
So vart’ det sengelege ei tid med stor
pine. Ikkje nok med kropsleg pine,
den største pina som plaga han var nok
tanken på korleis berre tanken på kona
og bom plaga han, men ögså lagnaden
for dci livlause ting — og da særlig verk
tyet hans ottast han for. Dette verktyet
han sjølv hadde laga, og som hadde
vore so gode hjelparar for l~an pg som
han so omsorgsfullt hadde stelt~med,
stelt med som om det var liv i dei;,Koii
leis vilde det gå det? Koma i andre
hender, vanvyrdast, ikkje paaktast.
Det var pinsomt. å tenkja pa. Han
peika ut kven som skulde ha dci ymse
ting. — Ja, ja, slike tankar fàr ein som
har. lagt ei sjel i arbeidet., Og han som
sa: Du har vore tru i det som er lite
o.s.v., han dømer kanskje ansleis enn
dci som er so skråsikre og meiner dci
har løyst alle flokane.
Ja, so var det gjort, det som kunde gje
rast, meir kunde ikkje han.
Minstebomet var ikkje døypt enno.
Ein sundàg’fér so Ingeborg til kyrkja
med det. Da ho kom. att med- det
døypte bornet var faren død. —‘ Hän
hadde bed om at han vilde ligge på lik
strå på høvelbenken, for der hadde
han hatt so mang eigod kvilestund, og
der fekk han kvile dën stunda han
hadde å vera~heim.

Ingen g kioss finns på grava hans
Andreäs. Men’ mang ei vakker, vel-
gjort’ ting har’ han sett etter seg som
minnesmerke i’ heimbygda si — ja, på
andre stiider ôg.

En del stoff
ble som vanlig mottatt etter fristens
utløp og kom ikke med i bladet.


